
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Witam pracowników urzędu na czele z naczelnikami wydziałów. Witam dyrektorów instytucji 
kulturalnych, oświatowych i sportowych. Oczywiście witam pracowników ICDS-u i dziękuję za 
przygotowanie auli na potrzeby posiedzenia Rady Miejskiej. Witam przewodniczących zarządów 
osiedli, sołtysów. Witam mieszkańców i gości znajdujących się na sali, jak również tych, którzy 
oglądają nas przy swoich monitorach. Otwieram IV sesję Rady Miejskiej w Łomiankach, IX kadencji. 
Jednocześnie informuję, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym, obrady są 
transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z RODO, 
udział w sesji Rady miejskiej w Łomiankach wiąże się z przetwarzaniem danych osobowych w 
zakresie wizerunku lub głosu w przypadku wystąpień publicznych. Pełny tekst klauzury informacyjnej 
znajduje się na drzwiach wejściowych auli widowiskowej. Przedstawię Państwu porządek dzisiejszej 
sesji. Pkt 1. Otwarcie obrad. Pkt 2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Łomianki na lata 2024-2034. Pkt 3. Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2024. Pkt 4. Rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie przekazania wniosku Burmistrzowi Łomianek według właściwości. Pkt 5. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Stołecznego Policji informacji 
o kandydatach na ławników. Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu 
opiniującego zgłoszonych kandydatów na ławników. Pkt 7. Wolne wnioski radnych. Pkt 8. Zamknięcie 
obrad. Jeszcze poinformuję, że na sali obecnych jest 16 radnych. Stwierdzam, że jest kworum dla 
prawomocności uchwał. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Łomianki na lata 2024-2034. Bardzo proszę Panią skarbnik o omówienie uchwały.  
 
Hanna Dąbrowska - Skarbnik 
- Dzień dobry Państwu. Jeżeli chodzi o zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Łomianki 
na lata 2024-2034, to zmiany są zarówno w załączniku nr 1 - Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy 
Łomianki oraz w załączniku nr 2 - wykaz przedsięwzięć wieloletnich na lata 2024-2027. W WPF-ie 
zmieniają się dochody o kwotę 1389932,54 zł, które się zwiększają. Zwiększają się również wydatki o 
kwotę 1389932,54 zł. Wynik budżetu nie ulega zmianie, przychody nie ulegają zmianie, rozchody 
również pozostają bez zmian. Natomiast w roku 2025 i 2026 wprowadza się zmiany w dochodach 
majątkowych. 2025 rok to zwiększa się dochody o 1500000 zł, w 2026 o 2000000 zł. I również mamy 
takie zwiększenia po stronie wydatków majątkowych, w 2025 1500000 i w 2026 2000000 zł. W 
załączniku nr 2 na przedsięwzięciach dodajemy trzy nowe przedsięwzięcia oraz dokonujemy zmian 
już w istniejących przedsięwzięciach. Jeżeli chodzi o nowe przedsięwzięcia, to tutaj wprowadzamy do 
przedsięwzięć Budowa Parku Artystów, w związku z tym, że tutaj przedłużył się okres realizacji tego 
projektu. Następne nowe przedsięwzięcie to zwrot kosztów dowożenia uczniów niepełnosprawnych 
oraz rodziców lub opiekunów prawnych do przedszkoli, szkół lub ośrodków rewalidacyjno-
wychowawczych w przypadku, gdy dowożenie zapewniają rodzice. No i przedsięwzięcie nowe, 
majątkowe, modernizacja Cmentarza Wojennego w Kiełpinie w Gminie Łomianki. Tutaj ustalamy 
okres realizacji tego przedsięwzięcia 2024-2026 na łączną kwotę 3600000 zł. Dokonujemy również 
zmian już w istniejących przedsięwzięciach, zarówno bieżących, jak i majątkowych. Wszystkie zmiany 
macie Państwa dokładnie opisane w objaśnieniach do WPF-u. Dziękuję.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo Pani Skarbik. Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Budżetowej - Pana Marcina 
Kolwasa o opinię.  
 
Marcin Kolwas 
- Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 



- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie omawianych 
do projektu uchwały? Nie widzę, dziękuję bardzo, proszę Biuro Rady o przygotowanie głosowania. 
Dziękuję bardzo. 18 głosów za. Przechodzimy do projektu uchwały budżetowej w sprawie zmian w 
uchwale budżetowej Gminy Łomianki na rok 2024. Bardzo proszę Panią skarbik o omówienie.  
 
Hanna Dąbrowska - Skarbnik 
- Szanowni Państwo, zmiany w uchwale budżetowej Gminy Łomianki polegają na tym, że zwiększamy 
zarówno dochody o kwotę per saldo 451320,56 zł i dochody ogółem po zmianach będą wynosiły 
247836591 zł. Oraz zwiększamy o taką samą kwotę per saldo 451320,56 zł wydatki. Wydatki po 
zmianach będą wynosiły 274381257,68 zł. Jeżeli chodzi o dochody bieżące, to zwiększamy zarówno 
dochody bieżące, jak i dochody majątkowe. Dochody bieżące zwiększają się o 410194,58 zł, jest to 
zwiększenie per saldem. Natomiast dochody majątkowe zwiększają się o kwotę 41125,98 zł. Jeżeli 
chodzi o wydatki, to wydatki bieżące zwiększają się o kwotę per saldo 863320,56 zł, natomiast 
wydatki majątkowe zmniejszają się o kwotę per saldo 412000 zł. Wynik budżetu pozostaje bez 
zmian, przychody bez zmian, rozchody bez zmian. Jeżeli Państwo macie jakieś pytania, to chętnie 
odpowiem. Dziękuję.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo Pani Skarbik. Bardzo proszę, Przewodniczący Komisji Budżetowej - Pan Marcin 
Kolwas.  
 
Marcin Kolwas 
- Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie omawianego 
projektu uchwały? Bardzo proszę, Pani radna Joanna Zabłocka-Łudzeń.  
 
Joanna Zabłocka-Łudzeń 
- Dzień dobry wszystkim Państwu. Chciałam się zapytać Pani skarbnik o te zdjęte 70000 ze szkół 
podstawowych. Czy to były pieniądze przeznaczone na jakieś inwestycje, na jakieś remonty, czy 
może jakieś bieżące wydatki? Bo są nowe rozporządzenia ministra dotyczące chociażby 
obowiązkowego wyposażenia, chociażby toalet. Nie wiem czy takie pieniądze, mam nadzieję 
oczywiście, mamy zabezpieczone na takie podstawowe funkcjonowanie szkoły? Czy te 70000 było 
przeznaczone na bieżące potrzeby, czy na jakieś inwestycje typu remonty?  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję Pani Radnej i bardzo proszę Pani skarbnik.  
 
Hanna Dąbrowska - Skarbnik 
- Szukaliśmy pieniędzy, proszę Państwa, na remont ul. Brukowej, która została zniszczona w wyniku 
nawalnych deszczy i Pan naczelnik zdjął ze swojego planu finansowego, który jest przy urzędzie, z 
remontów i z pozostałych usług. Dziękuję.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, dziękuję 
bardzo. Proszę Biuro Rady o przygotowanie głosowania. Dziękuję bardzo, 18 głosów za. Pkt 4. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania wniosku Burmistrzowi Łomianek według 
właściwości. Szanowni Państwo, do Biura Rady, na moje ręce, wpłynęło pismo od Pana Zbigniewa 
Serzysko. Po konsultacji z radcami prawnymi przygotowaliśmy projekt uchwały, aby przekazać 
wniosek Burmistrzowi Łomianek według właściwości, ponieważ nie są to kompetencje Rady Miejskiej 



w Łomiankach. Jeżeli Państwo życzą sobie dodatkowe wyjaśnienia, jest z nami mecenas, udzieli 
dodatkowej informacji. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, 
dziękuję bardzo. Proszę Biuro Rady o przygotowanie głosowania. Dziękuję bardzo. 18 głosów za. 
Jesteśmy przy punkcie 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 
Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników. Jest obszerne wyjaśnienie na odwrocie 
projektu uchwały, jeżeli ktoś z państwa ma dodatkowe pytania odnośnie projektu tejże uchwały, 
Biuro Rady udzieli dodatkowej informacji. Bardzo proszę. Nie widzę, dziękuję bardzo. Proszę Biuro 
Rady o przygotowanie głosowania. Dziękuję bardzo. 18 głosów za przy 3 osobach nieobecnych. 
Jesteśmy przy punkcie 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego 
zgłoszonych kandydatów na ławników. Szanowni Państwo, musimy powołać komisję, zespół 
opiniujący, która zaopiniuje kandydatów na ławników. Tak naprawdę ta komisja sprawdzi złożone 
dokumenty, czy wszystko się zgadza, czy są zgodne z przepisami. Bardzo proszę, możemy ustalić 
liczbę składu osobowego tego zespołu o trzech, pięć, ile Państwo sobie życzą, bez ograniczeń. Bardzo 
proszę o jakieś propozycje. Nie widzę, to ja zaproponuję, żeby zespół składał się z trzech osób. Jeżeli 
nie usłyszę głosu sprzeciwu, to przegłosujemy zespół składający się z trzech osób. Bardzo proszę 
Biuro Rady. Bardzo proszę o głosowanie. Bardzo proszę, Pan Radny Stasiak. Dziękuję bardzo. 18 
głosów za. Bardzo proszę, szanowni Państwo, o zgłaszanie kandydatów do zespołu opiniującego. 
Bardzo proszę. Bardzo proszę, Pan Radny Wojciech Moryciński.  
 
Wojciech Moryciński 
- Chętnie się zgłoszę Panie Przewodniczący.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, jeszcze dwie osoby potrzebne.  
 
Mateusz Krogulec 
- To ja też się zgłoszę.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo, Pan Mateusz Krogulec.  
 
Eliasz Grubiński 
- Ja też się mogę zgłosić.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo, Pan Radny Eliasz Grubiński. Bardzo proszę. Trzy osoby są. Rozumiem, że możemy 
głosować razem. Jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, to proszę przygotować jedno głosowanie. Bardzo 
proszę. Głosowanie już. Dobrze, dziękuję. Proszę. Dziękuję bardzo. 18 głosów za. Powołaliśmy zespół 
opiniujący zgłoszonych kandydatów na ławników w następującym składzie: Pan Radny Wojciech 
Moryciński, Pan Radny Mateusz Krogulec i Pan Radny Eliasz Grubiński. Dziękuję bardzo. Pkt 7. Wolne 
wnioski radnych. Bardzo proszę, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, Pan 
Radny Mateusz Krogulec.  
 
Mateusz Krogulec 
- Dzień dobry, ja mam pytanie, ponieważ składaliśmy w imieniu Klubu Łomianki To My pismo do 
Pana Burmistrza, żeby podjąć starania o nazwanie węzła Łomianki, i chciałem się zapytać, czy Pan 
Burmistrz się z tym zgadza, czytał, widział, doszło to pismo, jakie ma zdanie? Bo wiadomo, że tam 
dostaniemy odpowiedź na piśmie, ale skoro się widzimy, to pytanie po prostu co Pan Burmistrz 
myśli.  



 
Tomasz Dąbrowski - Burmistrz Łomianek 
- Popieramy wniosek.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo.  
 
Mateusz Krogulec 
- Dziękuję bardzo.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Radny Paweł Stasiak.  
 
Paweł Stasiak 
- Dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, szanowna Rado, drodzy mieszkańcy, ja mam 
dwie sprawy. Pierwsza dotyczy jakby tutaj nas wszystkich i zebrań, które niedługo będą 
organizowane przez gminę, na których będziemy wybierali nowe składy osiedli, nowe Rady Sołeckie. 
chcielibyśmy poprosić tutaj Radę Miasta no i generalnie przede wszystkim nasz Wydział Promocji, 
Marketingu i Spraw Społecznych, o wsparcie w promocji tego wydarzenia, bo część mieszkańców, 
pomimo, że próbujemy jakoś to sami reklamować na naszych stronach internetowych, fanpage'ach, 
my też przygotowujemy pewnie jakieś ulotki, no to pewnie nie będziemy jako Rady Sołeckie i 
przewodniczący osiedli w stanie dotrzeć do wszystkich mieszkańców. Chciałbym tutaj prosić o 
wsparcie w jakiejś kampanii te wybory. W osiedlach już się zaczynają tak naprawdę w przyszłym 
tygodniu. Czasu jest mało, a część mieszkańców w ogóle nie wie, trochę boję się, że po prostu będzie 
ciężko o kworum. To jest jakby taka moja pierwsza sprawa i taki wniosek, który kieruję właśnie do 
Pana Burmistrza i do Państwa, którzy odpowiadacie za przygotowanie tych wyborów i 
przeprowadzenie. A druga sprawa dotyczy naszego najbliższego szkolenia, które zostało 
zaplanowane dla członków tutaj Rady Miejskiej. Mam też takie pytanie, czy moglibyśmy ewentualnie 
rozważyć, jeżeli to jeszcze jest możliwe, bo już wiem, że pewnie jakieś tam pewne ustalenia zostały 
poczynione, czy ewentualnie nie byłoby korzystniej zrobić tego szkolenia tutaj u nas lokalnie w 
Łomiankach, tak żeby obniżyć koszty tego całego przedsięwzięcia? Wtedy nie trzeba by było 
organizować transportu, być może noclegu, może też ten dojazd nie byłby taki uciążliwy dla 
wszystkich. Tutaj to oddaję pod Państwa jakby tutaj decyzję i taką opinię. Dziękuję.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Przychylam się do Pana prośby, oczywiście jest z nami Pani rzecznik prasowa. myślę, że nie będzie 
problemu trochę rozreklamować wybory do Rad Zarządu i Sołectwa. Odpowiadając na drugie 
pytanie, nie ma już Panie Radny takiej możliwości, podpisana jest umowa, z tego co się orientuję 
znakomita większość jedzie prywatnymi samochodami. Ubolewam, że nie zgłosił Pan trochę 
wcześniej, wtedy byśmy może rozpatrzyli. Trudno tydzień przed szkoleniem odwoływać imprezę. Tak 
dwa tygodnie, słyszałem, ale to jednak jest późno, bo umowy podpisujemy trochę wcześniej. 
Słyszałem Pani Radna, dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pani Radna Wanda Kuczera.  
 
Wanda Kuczera 
- Dzień dobry Państwu. Ja mam dwa takie tematy i to właściwie w imieniu mieszkańców. Jedną w 
imieniu Pani Marzeny, która 26 lipca zgłosiła pismo do Pana Przewodniczącego i też do wiadomości 
Rady Miejskiej, w sprawie cmentarza komunalnego, żeśmy już rozmawiali na ten temat, prawda. Ja 
tylko chcę nadmienić, że to już upłynęło dwa miesiące, mieszkanka wczoraj się do mnie zgłosiła, że 
nie dostała żadnej odpowiedzi. Myślę, że Państwo radni są zapoznani z tym pismem. Tam generalnie 
chodzi o to, że pomóc osobom niepełnosprawnym dostania się do grobów swoich najbliższych. Ta 
pani ma kłopoty z poruszaniem się, nie korzysta z wózka, tylko korzysta z kul, z tego co ja wiem. Grób 



jej najbliższych jest praktycznie na samym końcu, jak Państwo wiecie jak wygląda cmentarz 
komunalny, to praktycznie na samym końcu, przy krzyżu. I ona ma taką prośbę, nie tylko w swoim 
imieniu, ale i w imieniu innych osób niepełnosprawnych, żeby może w jakiś sposób to usprawnić. Nie 
wiem, jakieś pomysły może, czy to przekazać do komisji, czy to jakaś grupa osób mogłaby się spotkać 
i porozmawiać na ten temat, bo rzeczywiście tych osób niepełnosprawnych i starszych jest coraz 
więcej, cmentarz się rozrasta, no i jest kłopot z poruszaniem się po tym cmentarzu, więc myślę, że 
może trzeba by było się przychylić. Tak jak mówię, to już jest dwa miesiące i Pani Marzena prosiła o 
jakąkolwiek odpowiedź w tej sprawie.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Wiem, że była przygotowana odpowiedź, sprawdzę co się stało i udzielę nawet w 
dniu jutrzejszym odpowiedzi Pani Radna.  
 
Wanda Kuczera 
- Dobrze, dziękuję. Druga sprawa, zbliża się 1 wrzesień, czyli rok szkolny i w każdych szkołach jakieś 
są problemy. Zgłosili się do mnie rodzice i część nauczycieli ze Szkoły Podstawowej nr 1 i prosili 
żebym przekazała tu na forum problemy, które ich tam dotyczą. Przede wszystkim, po pierwsze, 
chodzi o świetlice, że sale są zajęte przez świetlice i proszą, żeby większe sale dostosować w ten 
sposób, żeby one były tzw. dwufunkcyjne, czyli rano przeprowadzane tam były zajęcia lekcyjne, a po 
południu, żeby te klasy służyły jako świetlice. Jest propozycja też, żeby klasy były matematyczno-
fizyczne, bo tam jakieś propozycje były klas sportowych, natomiast tak jak wiemy, że klasa sportowa 
jest tutaj w ICDS i tam nauczyciele i rodzice proszą, jeżeli można, pochylić się ku temu, żeby tam była 
klasa matematyczno-fizyczna lub rozszerzony angielski. Trzeci temat to jest język niemiecki. Rodzice 
napomknęli mi, że w innych szkołach język angielski jest od czwartej, piątej klasy już rozpoczynany, 
nauka języka angielskiego, u nich w jedynce jest od klasy siódmej. Więc też się pytają dlaczego jest 
taka rozbieżność i żeby ten problem rozwiązać. Kolejnym tematem, które prosiły, żeby poruszyć, jest 
ewentualna możliwość zjedzenia przez nauczycieli posiłków. Oczywiście odpłatnie. Czasami jest tak, 
że zajęcia mają bardzo długo, są zebrania rodzicielskie i to np. trwa do 19. I oni też by prosili, żeby 
właśnie była taka możliwość, nie przez aplikację, tylko po prostu każdorazowo, jeżeli nauczyciel 
będzie chciał opłacić te posiłki. Kolejnym problemem, na który mi zwrócono uwagę jest to, że klasy 
1-3 mają zajęcia po południu, natomiast starsze klasy przychodzą na rano. Tutaj był ten poruszony 
problem, że rodzice rano pracują maluchów, i byłoby dla nich o wiele wygodniej, gdyby klasy 1-3 
jednak te zajęcia miały na rano, nie na popołudnie. Jeszcze jednym tematem, który prosiły, to 
właściwie brak możliwości samodzielnego korzystania i dostępu do drukarki i ksero. Że w innych 
szkołach drukarki są w klasach albo ksero jest w pokoju nauczycielskim, natomiast tu, że trzeba, 
jeżeli chcemy cokolwiek wydrukować, to trzeba prosić o sekretariat, żeby to zrobił. Natomiast ksero 
podobno jest w klasie, gdzie z reguły są zajęcia, więc też to jest utrudnione. Więc przekazuję to, co 
mi przekazali rodzice i nauczyciele, żeby podnieść ten temat i żeby jakoś być może rozwiązać te 
problemy. To wszystko. Dziękuję bardzo.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Burmistrz Tomasz Dąbrowski.  
 
Tomasz Dąbrowski - Burmistrz Łomianek 
- A ja poproszę Panią Anię Grabowską - Naczelnika Oświaty, żeby odpowiedziała na pytania. 
Dziękuję.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, zapraszam Panią Naczelnik.  
 
Anna Grabowska - Naczelnik Wydziału Oświaty 



- Dzień dobry Państwu. Pytań jest dużo, ale generalnie dotyczy przede wszystkim organizacji pracy 
szkoły, którą już dosyć wcześnie ustala dyrektor danej jednostki. Jeśli chodzi, być może będę mówiła 
chaotycznie, to poproszę, żeby Pani radna mi przypomniała. Klasy 1-3 i generalnie dwuzmianowość 
w szkole nr 1 działa już od dłuższego czasu, od wielu lat. Troszkę się nie zgadzam jeśli chodzi o 
zaopiekowanie się młodszymi dzieciakami, jeśli nawet rozpoczynają w drugiej zmianie pracę, 
ponieważ one wówczas mogą skorzystać z tej właśnie oto świetlicy, czyli rodzice mają zapewnioną 
opiekę od godziny 7 rano w szkole nr 1 i dzieci wówczas rozpoczynają zajęcia po byciu 
zaopiekowanym na świetlicy. Świetlice adoptowane są naprzemiennie, że tak powiem, to o czym 
Pani Radna mówi, w zależności jaka jest możliwość. W roku bieżącym, po raz kolejny, zaskoczyła nas 
liczba klas pierwszych. Dla przykładu, planowaliśmy cztery nowe oddziały klasy pierwszej, a będzie 
sześć. Więc samo przez się się mówi, że ta organizacja jest dość trudna do ułożenia do samego 
końca, ponieważ szkoła nam nie rozszerzy się, nie poszerzy, a wszyscy uczniowie muszą być 
zaopiekowani i muszą mieć warunki do nauki i opieki. Jeśli chodzi o kserokopiarki, nie wiem o jakiej 
szkole jest mowa, gdzie kserokopiarki są na korytarzach bądź też w klasach do użytku przez dzieci, 
natomiast moja wiedza sięga, nie odmówiono, żeby w szkole właśnie podejść, czy do pani sekretarki, 
żeby coś skserować. Tak się dzieje. Niedobrym by było, uważam, sposobem postawienie tej drukarki 
na korytarzu i korzystania z niej ot tak. To jest urządzenie, za które odpowiada dyrektor, jest to 
majątek szkoły, niewłaściwym byłoby to, natomiast zastanowimy się czy być może w jakimś innym 
jeszcze pomieszczeniu mogłaby być udostępniona taka drukarka do powielania dokumentów, czy też 
jakichś prac. Jeśli chodzi o posiłki dla nauczycieli, nauczyciele korzystają z posiłków, odpłatnie 
zamawiają ten posiłek, tak jak rodzice dla swoich dzieci, poprzez aplikację. I dotychczas nie mieliśmy 
takich zgłoszeń, że były problemy, ale przyjrzymy się temu, porozmawiamy. Jeszcze? Klasy pierwsze, 
świetlice. Jakby mi Pani. Niemiecki. I już mi się przypomniało, jeszcze oddziały matematyczno-
fizyczne. Język niemiecki faktycznie w dwóch szkołach wprowadzony jest od klasy czwartej, wówczas 
już taka organizacja też wiele lat temu została ustalona, było takie zapotrzebowanie. W związku z 
powyższym jest to dość dobry pomysł, żeby porozmawiać i przygotować się, ale już na rok następny 
szkolny. Na ten moment już jest za późno, ponieważ organizacje pracy szkoły, czyli tak zwane aneksy 
do arkuszy, są przygotowywane przez dyrektorów, one są teraz zatwierdzane przez związki i jest to 
już na ten moment za późno. Ale to nie oznacza, że nie podejmiemy takiej próby, to też będzie do 
uzgodnienia z dyrekcją szkoły. Jeśli chodzi o oddziały matematyczno-fizyczne, właściwie rozszerzenia 
tak zwane. Rzeczywiście podjęliśmy taką próbę swego czasu utworzenia dodatkowych oddziałów 
sportowych w szkole nr 1, nie cieszyło się to zbytnią popularnością, kończymy tak naprawdę teraz 
ósmą klasę, niemniej jednak do ścisłych przedmiotów, również dla nas jest to propozycja, jeśli będzie 
taka możliwość, oddźwięk pozytywny, to też nad tym popracujemy. Ale to też będzie mogło dotyczyć 
roku szkolnego następnego. Wiadomo, że wiąże się to z dodatkowymi godzinami pracy, 
zwiększeniem budżetu szkoły, ale nie jest to niewykluczone.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Bardzo proszę.  
 
Wanda Kuczera 
- Tutaj jeżeli chodzi o to ksero i drukarkę, to nie chodziło mi o to, że dostęp, żeby miały dzieci, tylko 
że mają utrudniony dostęp niektórzy nauczyciele, o to mi chodziło.  
 
Anna Grabowska - Naczelnik Wydziału Oświaty 
- To może po prostu ja porozmawiam, zapytam jak jest. Dziwi mnie to spostrzeżenie, ale być może 
coś tam się gdzieś zadziało, więc po prostu zapytam, porozmawiam z Panią dyrektor. Według mojej 
opinii wszyscy mają dostęp, jeśli jest takie zapotrzebowanie. Ale jeśli jest coś nie tak, wyjaśnimy 
sobie.  



 
Wanda Kuczera 
- Dziękuję bardzo.  
 
Anna Grabowska - Naczelnik Wydziału Oświaty 
- Dziękuję.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo Pani Naczelnik, dziękuję bardzo Pani Radnej. Bardzo proszę, Pan Radny Krzysztof 
Wawer.  
 
Krzysztof Wawer 
- Dzień dobry Państwu. Szanowna Rado, Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, szanowni 
mieszkańcy, cały urząd, dziękuję. Pierwsze merytoryczne tylko takie prośba do Pana Burmistrza bym 
miał, żeby po prostu ci urzędnicy siedzieli po drugiej stronie, nie za plecami za mną, trochę tak myślę, 
że to jest uwłaczające, żeby nasi urzędnicy, którzy chcemy ich widzieć, żebyśmy ich widzieli, 
spokojnie oglądali. Jest dużo miejsca Panie Burmistrzu, jakby Pan Burmistrz mógł tak się przychylić 
do swoich urzędników i posadzić ich po drugiej stronie naszego tutaj stołu. Bardzo bym prosił. Drugi 
taki wniosek mam, który chciałbym po prostu podziękować urzędowi za to, że już znajdują się 
pieczątki merytoryczne prawnika, że projekty uchwały są procedowane przez prawnika i są stempelki 
i są tutaj pieczątki postawione. Wiadomo, że to już jest urzędowy dokument, bardzo dziękuję Panie 
Burmistrzu. Przechodząc dalej proszę Państwa, chciałbym też podziękować już chyba byłej Burmistrz, 
Pani Małgosi, dlatego że dobiega końca już pętla autobusowa w Dziekanowie Leśnym, odnowiona co 
prawda, nie wiem kiedy, ale bym prosił Pana Burmistrza też, żeby jak najszybciej była ta pętla 
otwarta, bo uczniowie będą dojeżdżać do szkoły podstawowej w Dziekanowie Leśnym od 1 września 
i chciałbym, żeby po prostu. Tam już są pasy zrobione, wszystko jest przygotowane, myślę, że ten 
odbiór nie trwałby tak długo, tylko że krótko i do pierwszego byśmy się wyrobili. To bardzo bym to 
prosił. W związku z tym jeszcze co tam zauważyłem na tej pętli, że po prostu nie powstało takie 
urządzenie do ładowania autobusów. Myślę, że w przyszłości, dość szybko, bo coraz więcej będzie 
autobusów elektrycznych, jest Kampinoski Park Narodowy, jest Puszcza Kampinoska, dbamy o 
środowisko, więc myślę, że należałoby tam postawić takie urządzenie, co by wydłużało na pewno 
przebieg autobusu. Myślę, że takie urządzenie by było bardzo potrzebne. Następne co zauważyłem, 
bo kiedyś kierowcy korzystali z pomieszczeń szpitalnych, czyli tam był sklep, była portiernia, sklepu 
już nie ma, portiernia została, ale myślę, że z ustawy chyba nawet wynika, że kierowcy powinni mieć 
urządzenie socjalne i taki kontener powinien, nie wiem, chyba kontener jako kontener uważam, że 
powinien też tam być dla kierowców, gdzie mogliby sobie odpocząć. Bo to jest pętla, niektórzy po 
prostu tam 15 czy 20 minut nawet robią odpoczynek. Także bardzo bym prosił o to Pana Burmistrza i 
taką mam prośbę. Następne, to chciałbym Pana Burmistrza prosić o jedno, w imieniu mieszkańców 
Dziekanowa Leśnego, ale też i Sadowej, przede wszystkim Sadowej, o wznowienie linii autobusowej 
do kościoła w Dziekanowie Leśnym. Była kiedyś za Pana Burmistrza taka linia, później po prostu jej 
nie było, została zlikwidowana. Mieszkańcy Sadowej bardzo by o to prosili i proszą, a także i starsi, 
którzy raz w tygodniu, w niedzielę po prostu, taki bus po prostu by tych mieszkańców mógł dowieźć 
do kościoła. Następną sprawą, to ja bym miał taką propozycję, już jak mówię o komunikacji miejskiej, 
to Panie Burmistrzu, jakby Pan Burmistrz zauważył, a jest Pan tutaj mieszkańcem Gminy Łomianki, 
jakby Pan spojrzał tak swoim okiem i zobaczył jak wyglądają nasze te wiaty przystankowe. Nie 
pamiętam, ale chyba Komunikacja Miejska kiedyś składała nawet taki wniosek po prostu o 
wykonanie takich wiat. Myślę, że należałoby zrobić projekt wszystkich wiat, zrobić projekt, najpierw 
zrobić może takie rozeznanie jak te przystanki wyglądają i zrobić jeden projekt, bo naprawdę te 
przystanki u nas w Łomiankach to nie są jednolite, wyglądają niektóre to jak szopa, druga jak stodoła, 
trzecia jak nie wiadomo co. Więc bardzo bym prosił, żeby nie wiem, przekazać to KMŁ, żeby to KMŁ 
zrobiła, bo chyba to przystanki należały, należą jeszcze do gminy Łomianki, a nie do spółki KMŁ, może 



aportem czy w inny sposób przekazać to im, żeby inwentaryzację zrobić tych przystanków, na jakim 
etapie jesteśmy i po prostu zrobić jakiś porządny, ładny projekt tych przystanków i żeby ujednolicić 
te przystanki. To bardzo bym prosił Pana Burmistrza w tej sprawie. Trzecią sprawą, to tak bardzo 
bym prosił Panie Burmistrzu, bo Pan wrócił już z urlopu myślę, z wypoczynku, kiedy Pan do 
Dziekanowa przyjedzie i otworzy tą świetlicę Panie Burmistrzu? Bo czekamy już, czekamy, trawa już 
drugi raz urosła czy trzeci i nieukoszona, ale bardzo bym widział Pana Burmistrza tutaj w 
Dziekanowie w tej świetlicy. Kiedy Pan Burmistrz by mógł już tą świetlicę otworzyć? Bo mieszkańcy 
czekają i na Pana Burmistrza też. Następną sprawą, tu chciałbym poruszyć Panie Burmistrzu, żeby po 
prostu spółka, która być może jest niedofinansowana w tej chwili, spółka ZWIK wodno-kanalizacyjna, 
nie dokończyła po prostu wody i kanalizacji w Dziekanowie Leśnym. Są kilka ulic, około 5-6 ulic, które 
wymagają dokończenia. Były jakieś tam środki przeznaczone, ja rozumiem, że część środków poszło 
na Odysei, bo należałoby zrobić doprowadzenie wody, kanalizację aż do szkoły, do Sadowej, ale 
myślę, że w jakiś sposób należałoby tej spółce pomóc. Kiedyś żeśmy nawet robili, że z własnych 
środków, nie tylko ze środków zewnętrznych, ale tej spółce pomagaliśmy. A to jest dość pilna 
sprawa, no bo ochrona środowiska też się na to patrzy. Mieszkańcy tu już się deklarują nawet w 80%, 
że będą się przyłączać w tych ulicach, bo w niektórych ulicach są nawet, ale są dwie, trzy posesje 
podłączone, trochę to nie za bardzo wygląda, ale w tych ulicach, które nawet będę zbierał podpisy, 
mieszkańcy chcą, są bardzo zainteresowani, żeby po prostu przyłączyć się, nawet mówię, w 100% 
nawet być może do tej wody, kanalizacji. Bardzo dziękuję.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Burmistrz.  
 
Tomasz Dąbrowski - Burmistrz Łomianek 
- Panie Radny, mam dla Pana bardzo dobrą wiadomość w sprawie pętli w Dziekanowie, żeby była na 
początku września, Pana życzenie będzie spełnione. Druga sprawa dotycząca linii kościelnej. Pozwoli 
Pan, że z księdzem proboszczem porozmawiam czy taka potrzeba jest, jeśli coś, no to będziemy o tej 
linii kościelnej rozmawiać. Na początku Pan powiedział, żeby urzędnicy z tyłu, to jest uwłaczające 
siedzieć. Panie Radny, pierwszy raz słyszę, żeby drugi szereg był uwłaczający. Jeżeli są szeregi w tym, 
to tylko pierwszy szereg jest godny, a resztę są uwłaczające? No tak to jest, jeśli są rzędy, no to drugi 
rząd wcale nie jest uwłaczający, także nie podzielam Pana zdania. A na resztę pytań bardzo proszę 
Panią Zastępczynię o odpowiedź.  
 
Aneta Maj - Zastępca Burmistrza Łomianek 
- Państwo radni, drodzy mieszkańcy, odpowiadając Panie Radny na Pana pytania i tu uzupełniając 
informację, którą przekazał Pan Burmistrz, pętla zostanie otwarta na początku września, będzie ona 
sukcesywnie uzupełniana o budynek socjalny, który jest oczywiście dla pracowników KMŁ i ZTM-u. 
Jeżeli chodzi o ładowarkę do autobusów elektrycznych, taka ładowarka będzie zamontowana na 
pętli, która jest też budowana, to jest pętli przy Kołątaja. Jeżeli chodzi o wiaty przystankowe, 
przygotowujemy projekt ujednolicenia, ogólny dla całej gminy, ujednolicenia wszystkich wiat 
przystankowych i modernizacji tych istniejących. Jest to robione, jest to projekt wspólnie z KMŁ i 
ZTM, ponieważ mamy umowę podpisaną z ZTM-em na przewozy, więc będzie to realizowane. Z 
informacji, które mam z wydziału pozyskującego środki zewnętrzne, w kolejnym roku pojawiają się 
nabory na tego typu zadania i chcielibyśmy skorzystać właśnie ze środków zewnętrznych, ponieważ 
takie modernizacje są dosyć drogie. Jeżeli chodzi o otwarcie świetlicy, myślę, że to nastąpi 
niebawem. W tej chwili jesteśmy w trakcie przekazywania między wydziałami, tutaj z Wydziału 
Inwestycyjnego, który już zakończył swoją część, przekazujemy to do eksploatacji, więc myślę, że w 
najbliższym czasie to nastąpi otwarcie. Jeżeli chodzi o prace wodno-kanalizacyjne w Dziekanowie, 
tutaj to pytanie najbardziej jest do Pana Prezesa, myślę, że będzie to możliwe. Sukcesywnie do 
posiadanych środków, ZWIK występuje o środki zewnętrzne, w związku z powyższym mamy nadzieję, 



że po wyczerpaniu harmonogramu, który jest na ten rok przewidziany, będzie możliwe jak 
najszybciej oczywiście wykonanie tych prac na Dziekanowie. Dziękuję.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, ad vocem Krzysztof Wawer.  
 
Krzysztof Wawer 
- Panie Burmistrzu, ja nie mówiłem, że ten drugi szereg to jest zły, ale ja bym widział Pana 
urzędników tutaj, bardzo bym prosił, żeby Pan się przychylił do tej prośby, bo naprawdę jest dużo 
miejsca, oni też odpowiadają, aż tam przy mównicy i jest myślę, że to jest takie słuszne. No niech Pan 
Burmistrz już nie odpowiada mi, bo już nie chcę, żeby mi Pan Burmistrz odpowiadał, bo zawsze 
będzie to źle, ale to nie szkodzi. Odnośnie tej świetlicy, to tylko ad vocem chciałem się zapytać, bo 
tak się mówi, że to tak miało być w lipcu, sierpniu, później we wrześniu, a na początku września, ja 
bym chciał usłyszeć konkretnie: 15 września, 10, 30, no bo to tak zawsze przechodzi, zawsze gdzieś 
tam to ucieka i zawsze ten miesiąc może uciekać, ale jak będzie konkretnie, no to i mieszkańcy będą 
bardzo zadowoleni. Z tego tytułu bardzo bym prosił. A odnośnie tych środków, Pani Burmistrz, no to 
ja tutaj widzę, że jeśli długo trzeba by było czekać na te środki zewnętrzne, a nie wiem jak z tymi 
środkami zewnętrznymi będzie i z tego Polskiego Ładu lub z innych środków, czy Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska, czy innych, długo się czeka. Myślę, że niewielkie chyba pieniądze, bo 
tam też były przeznaczone, żeby przeznaczyć na kilka tych ulic, żeby po prostu już dopełnić tej 
formalności, żeby ten Dziekanów był wreszcie dokończony. Bardzo dziękuję.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Burmistrz.  
 
Tomasz Dąbrowski - Burmistrz Łomianek 
- Panie Radny, ja bym bardzo prosił, żeby Pan nie podważał mojej decyzji, dlatego że urzędnicy, 
którzy są teraz z tyłu, to są wsparciem dla zarządu i po to, żeby mogli bardzo profesjonalnie 
odpowiadać Radzie Miejskiej i dlatego tak to pozostanie.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję Panie Burmistrzu. Nie ukrywam, że bardzo się cieszę, bo siedzieć w takim towarzystwie to 
cała przyjemność po mojej stronie. Nie bardzo sobie już wyobrażam, że Państwo z drugiego rzędu 
mogliby siedzieć gdzie indziej. Bardzo proszę, Pan Radny Eliasz Grubiński.  
 
Eliasz Grubiński 
- Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, jak już tutaj były podziękowania do różnych osób, to ja 
chciałbym serdecznie podziękować Panu Burmistrzowi za udzielenie poparcia i za udzielenie zgody 
na to, żeby w ICDS została postawiona urna, do której można podpisać i wrzucić głos poparcia dla 
obywatelskiego projektu ustawy o zobowiązaniu władz publicznych do realizacji inwestycji 
Centralnego Portu Komunikacyjnego. To tak informacyjnie, bo myślę, że też wielu mieszkańców o 
tym nie wie, jeszcze przez 17 dni można tam swój podpis poparcia złożyć. Ja też przyniosłem kilka 
egzemplarzy, więc gdyby ktoś tutaj z Państwa był zainteresowany na sali, to po zakończonej sesji 
Rady Miasta można oczywiście podejść i taki podpis złożyć. Dziękuję.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, Pan Radny Wojciech Moryciński.  
 
Wojciech Moryciński 
- Proszę Państwa, mam nadzieję, że już na koniec dzisiejszej sesji, w imieniu Stowarzyszenia 
Łomiankowscy Krewniacy, chciałbym Państwa zaprosić do honorowego oddania krwi, które odbędzie 



się w przyszły piątek przy Galerii Handlowej Auchan, w godzinach 10-14. Wiem, że Pan Burmistrz 
również oddawał honorowo krew, więc jeżeli wolny czas pozwoli, to oczywiście zapraszamy, 
natomiast pozostałych Państwa, tych tutaj, jak i oglądających, serdecznie również zapraszamy. 
Dziękuję bardzo.  
 
Marek Zielski - Przewodniczący Rady Miejskiej 
- Dziękuję bardzo. Nie widzę. Szanowni Państwo, zamykam IV sesję Rady Miejskiej w Łomiankach. 
Dziękuję bardzo.  


